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Vánoce, Vánoce přicházejí  

Milí přátelé, sestry a bratři, nebojte se, nebudu zpívat ani propagovat písničku, 
která zněla z rádia za mého mládí. Zahrát „Narodil se Kristus Pán“ nebo 
„Tichou noc“ si tehdy nikdo netroufl. 

Přicházejí Vánoce a já přemýšlím, proč k
ještě v takovém místě jako je chlév, daleko od domova pozemských rodičů. 
Myslím, že je to proto, že chce, aby ten nově narozený Spasitel světa byl ještě 
chudobnější a narodil se v ještě horších podmínkách než většina běžných dětí. 
Známe to z biblických příběhů, že Bůh přichá
situace je bezvýchodná. Abychom nemohli říkat nebo si myslet, že je na tom 
Ježíš lépe a má lepší výchozí pozici. Vlastně vyhlídky toho betlémského 
děťátka jsou velmi špatné. Pastýři z betlémských hor se přijdou podívat, js
zvědaví, co se děje. Dokonce v bibli čteme o mudrcích z
nebo spíš jeho pozemské rodiče obdarují, ale potom? Král Herodes se tak bojí o svůj trůn, že dá povraždit všechny 
děti v Betlémě  
a okolí. Josef a Marie s Ježíšem utíkají 
a zachráncem lidí? Musela to být tehdy v

Ale chci se s Vámi podělit ještě o jeden můj vánoční zážitek, kde to taky bylo všechno jinak, než by mělo být. Psa
se rok 1985 a já jsem trávil svoje první Vánoce mimo domov (nepočítám tedy ty úplně první s
vporodnici). Na vojně na letišti v Hradci Králové jsme už dlouho před Vánocemi věřili, že alespoň někteří dostanou 
„opušťák“ a budou moci být na Vánoce d
měli napsáno: „chodí do kostela“ zůstanou v

Na Štědrý den jsem navíc vyfasoval tu nejneoblíbenější službu. Službu na bráně, která představovala celonoční 
bdění se střídáním pravidelných pochůzek 2 hodiny venku a potom 2 hodiny na vrátnici vevnitř. Na štědrovečerní 
večeři byl řízek s bramborovým salátem, kapr se nepodával asi proto, že by nějaká kapří kost mohla narušit 
bojeschopnost Československé lidové armády. Potom už nasta
hodiny venku jsou dlouhé.  
Ale v této vánoční noci byla ta služba úplně jiná. Nejprve v
písničky, které jsem znal ze zpěvníku. Vždy když jsme se s
v tom mrazu zpíváš?“ Při druhém střídání už si alespoň tu nejznámější píseň Narodil se Kristus Pán, zpíval se 
mnou, a nakonec došlo i na evangelium. Začátek 2. kapitoly Lukášova evangelia jsem znal, tak s
letištěm ozývalo: „Stalo se v těch dnech, že vyšlo poručení od císaře Augusta, aby byl po celém světě proveden 
soupis lidu“. A na závěr: „Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj, lidem dobrá vůle“.

Když jsem zase někdy ve 3 hodiny ráno zůstal u
hvězdy svítily tak, že na Velký vůz by se dalo nasednout, tak jsem prožil možná nejúžasnější vánoční noc ve svém 
životě. Možná to tak Pán Bůh s narozením Ježíše naplánoval. Všude ticho, nikde nikdo,
vyzbrojené stíhačky s navěšenými bombami a raketami a já si zpívám (byť hrozně falešně) tu krásnou písničku:
„Tichá noc, svatá noc, jala lid v blahý klid, dvé jen srdcí tu v
malé děťátko spí, v nichž děťátko spí“.

Přeji nám všem pokojné, klidné a tiché Vánoce plné radosti z

Přejí Vám pokojný a nadějeplný advent!
Vašich cestách, ať Vám Pán dá svoji radost při společných bohoslužbách ve sboru. 
pokojné vánoční svátky a Boží požehnání pro rok 202
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nebojte se, nebudu zpívat ani propagovat písničku, 
rádia za mého mládí. Zahrát „Narodil se Kristus Pán“ nebo 

Přicházejí Vánoce a já přemýšlím, proč k nám Pán Bůh přichází v děťátku, a 
tě jako je chlév, daleko od domova pozemských rodičů. 

Myslím, že je to proto, že chce, aby ten nově narozený Spasitel světa byl ještě 
ještě horších podmínkách než většina běžných dětí. 

biblických příběhů, že Bůh přichází tehdy, kdy lidské síly končí a 
situace je bezvýchodná. Abychom nemohli říkat nebo si myslet, že je na tom 
Ježíš lépe a má lepší výchozí pozici. Vlastně vyhlídky toho betlémského 

betlémských hor se přijdou podívat, jsou 
bibli čteme o mudrcích z východu, kteří Ježíše 

nebo spíš jeho pozemské rodiče obdarují, ale potom? Král Herodes se tak bojí o svůj trůn, že dá povraždit všechny 

Ježíšem utíkají – jsou z nich běženci v Egyptě. Kdo by čekal, že dítě Ježíš je Božím synem 
a zachráncem lidí? Musela to být tehdy v tom Betlémě pořádná divočina. 

Vámi podělit ještě o jeden můj vánoční zážitek, kde to taky bylo všechno jinak, než by mělo být. Psa
se rok 1985 a já jsem trávil svoje první Vánoce mimo domov (nepočítám tedy ty úplně první s

Hradci Králové jsme už dlouho před Vánocemi věřili, že alespoň někteří dostanou 
„opušťák“ a budou moci být na Vánoce doma. Ale asi jsem už dopředu mohl vědět, že ti, co v
měli napsáno: „chodí do kostela“ zůstanou v kasárnách.  

Na Štědrý den jsem navíc vyfasoval tu nejneoblíbenější službu. Službu na bráně, která představovala celonoční 
ravidelných pochůzek 2 hodiny venku a potom 2 hodiny na vrátnici vevnitř. Na štědrovečerní 

bramborovým salátem, kapr se nepodával asi proto, že by nějaká kapří kost mohla narušit 
bojeschopnost Československé lidové armády. Potom už nastala ta neoblíbená část služby, kdy se čas vleče a ty 2 

této vánoční noci byla ta služba úplně jiná. Nejprve v hlavě, potom i nahlas jsem přezpíval všechny vánoční 
písničky, které jsem znal ze zpěvníku. Vždy když jsme se s mým kolegou střídali, tak jsem slyšel: „Co si to tady 

tom mrazu zpíváš?“ Při druhém střídání už si alespoň tu nejznámější píseň Narodil se Kristus Pán, zpíval se 
mnou, a nakonec došlo i na evangelium. Začátek 2. kapitoly Lukášova evangelia jsem znal, tak s

těch dnech, že vyšlo poručení od císaře Augusta, aby byl po celém světě proveden 
soupis lidu“. A na závěr: „Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj, lidem dobrá vůle“. 

Když jsem zase někdy ve 3 hodiny ráno zůstal u závory sám, všude kolem bylo 10 cm nového bílého sněhu a 
hvězdy svítily tak, že na Velký vůz by se dalo nasednout, tak jsem prožil možná nejúžasnější vánoční noc ve svém 

narozením Ježíše naplánoval. Všude ticho, nikde nikdo, 
navěšenými bombami a raketami a já si zpívám (byť hrozně falešně) tu krásnou písničku:

blahý klid, dvé jen srdcí tu v Betlémě bdí, hvězdy při svitu u jeslí dlí, v
nichž děťátko spí“. 

Přeji nám všem pokojné, klidné a tiché Vánoce plné radosti z narození Ježíše Krista.
Jiří Stehno 
 

Vám pokojný a nadějeplný advent! Přejí Vám, ať Vás provází Boží blízkost na všech 
ám Pán dá svoji radost při společných bohoslužbách ve sboru. 

pokojné vánoční svátky a Boží požehnání pro rok 2025.  

Mirosław Jelinek 
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ČCE v Kateřinicích a Lázech 

nebo spíš jeho pozemské rodiče obdarují, ale potom? Král Herodes se tak bojí o svůj trůn, že dá povraždit všechny 

Egyptě. Kdo by čekal, že dítě Ježíš je Božím synem 

Vámi podělit ještě o jeden můj vánoční zážitek, kde to taky bylo všechno jinak, než by mělo být. Psal 
se rok 1985 a já jsem trávil svoje první Vánoce mimo domov (nepočítám tedy ty úplně první s maminkou 

Hradci Králové jsme už dlouho před Vánocemi věřili, že alespoň někteří dostanou 
oma. Ale asi jsem už dopředu mohl vědět, že ti, co v kádrovém posudku 

Na Štědrý den jsem navíc vyfasoval tu nejneoblíbenější službu. Službu na bráně, která představovala celonoční 
ravidelných pochůzek 2 hodiny venku a potom 2 hodiny na vrátnici vevnitř. Na štědrovečerní 

bramborovým salátem, kapr se nepodával asi proto, že by nějaká kapří kost mohla narušit 
la ta neoblíbená část služby, kdy se čas vleče a ty 2 

jsem přezpíval všechny vánoční 
m kolegou střídali, tak jsem slyšel: „Co si to tady 

tom mrazu zpíváš?“ Při druhém střídání už si alespoň tu nejznámější píseň Narodil se Kristus Pán, zpíval se 
mnou, a nakonec došlo i na evangelium. Začátek 2. kapitoly Lukášova evangelia jsem znal, tak se půlnočním 

těch dnech, že vyšlo poručení od císaře Augusta, aby byl po celém světě proveden 
 

závory sám, všude kolem bylo 10 cm nového bílého sněhu a 
hvězdy svítily tak, že na Velký vůz by se dalo nasednout, tak jsem prožil možná nejúžasnější vánoční noc ve svém 

 za mnou na ploše stojí plně 
navěšenými bombami a raketami a já si zpívám (byť hrozně falešně) tu krásnou písničku: 

Betlémě bdí, hvězdy při svitu u jeslí dlí, v nichž 

narození Ježíše Krista. 

ás provází Boží blízkost na všech 
ám Pán dá svoji radost při společných bohoslužbách ve sboru. Přejí Vám všem 



Financování sboru v roce 2025 

Milí přátelé, sestry a bratři, rádi bychom Vás informovali o financování 
Děkujeme všem, kteří přispívají na potřeby sboru, ať už zaplacením saláru (dobrovolného členského příspěvku) 
nebo dary na potřeby sboru. 

Náš sbor se stará o 3 nemovitosti. Kostel s
modlitebnu na Lázech. Tak jako ve všech jiných domech, i zde je nutno platit elektřinu, zaplatit topení nebo 
provádět nutnou údržbu a opravy. Sbor se dlouhodobě snaží o snížení nákladů, podkroví kostela bylo zatepleno, 
nová klubovna topí tepelným čerpadlem, na střeše kostela je vybudována nová fotovoltaická elektrárna, máme 
nový plynový kondenzační kotel v kostele. 

Přes všechnu snahu se nám daří platit všechny naše závazky s
díky velkým darům úzkého okruhu lidí, kteří pravidelně navštěvují bohoslužby a účastní se života našeho sboru. 
Náš sbor v Kateřinicích má celkem 460 členů, na salár přispívá pouze 180 členů, a to počítáme vždy celou rodinu, 
pokud platí alespoň někdo z rodiny.  

Asi je to obraz naší víry a našeho zájmu nejen o náš sbor, ale vůbec o Boží slovo a život s
Přitom naše společenství je myslím živé, pořádáme spoustu zajímavých akcí a zveme Vás všechny k
přišli a pravidelně navštěvovali naše společná shromáždění.
repartice (příspěvky na provoz církve) a personální fond, ze
předepsáno: 
- celocírkevní repartice 42 687 Kč 
- seniorátní repartice 10 417 Kč 
- personální fond 400 000 Kč + zvýšení za počet členů sboru 
  7 981 Kč, celkem 407 981 Kč. 
Dále máme ještě splácet půjčku, kterou jsme měli na stavbu klubovny z
dlužíme ještě 2 splátky po 200 000 Kč. 

Jak vidíte, doplácíme na to, že v kartotéce máme 460 členů, ale většina se o sbor nezajímá a finančně nepřispívá. 
Chceme Vás proto velmi požádat, zvažte prosím Váš dobrovolný příspěvek na salár (nejlépe pravidelné měsíční 
splátky) pro náš evangelický sbor v Kateřinicích. Budeme vdě
spočítat, kolik by měl Váš příspěvek na pokrytí alespoň povinných odvodů 
a nákladů být. Přispívat můžete na účet sboru 2600387607/2010 nebo kdykoli při bohoslužbách.
Vám vystavíme potvrzení, které můžete uplatnit při podání daňového přiznání.
S přáním požehnaných Vánoc i všeho dobrého v

Za staršovstvo sboru v Kateřinicích Mirosław Jelinek, farář   Jiří Stehno, kurátor

 

(Ještě) K financování sboru 

Náš sbor je samostatný od r. 1956. Naši předci, rodiče i prarodiče usilovali o to, aby naše dědina měla svůj sbor, to 
dosvědčují fotografie z budování kostela, které máme na nástěnkách v našem kostele. A to se podařilo. 
V té době nebyl život našich milých předků jednoduchý, dědina vypadal
hospodářství a lidé museli pracovat na poli, aby měli obživu, zkrátka nebyly takové podmínky, ale přesto se snažili 
a budovali. A salár - církevní poplatek, také platili a ve větším počtu, než je tomu dnes. Měli
slovo, víra v Boha jim pomáhala překonávat jejich těžké chvíle, ale přinášela i radost. Vzájemně si pomáhali a 
společně nesli starosti.  
Dnes je doba trochu jiná - všeho je dostatek, máme krásně vybudované domy, zahrady, jezdíme se 
naší republice, ale i do zahraničí, ale žijeme tak nějak ve spěchu. Život nám ubíhá velmi rychle a na Pána Boha, 
který nám tento svět daroval, také často zapomínáme. A nedivme se, že naše děti a mladá generace ani neví, co 
salár je a že by měli nějaký poplatek platit. 
Věřím, že zavzpomínáme, zamyslíme se a podle možností sbor podpoříme. Chceme přece
a budovat náš sbor, který je otevřen pro všechny 
valašské dědině. 
  

Přeji vám všem pokojné Vánoce a Boží požehnání v r.
                                                                                             
  

Milí přátelé, sestry a bratři, rádi bychom Vás informovali o financování našeho sboru ČCE v
Děkujeme všem, kteří přispívají na potřeby sboru, ať už zaplacením saláru (dobrovolného členského příspěvku) 

Náš sbor se stará o 3 nemovitosti. Kostel s farním bytem, objekt klubovny s hospo-dářskými prostory a altánem a 
modlitebnu na Lázech. Tak jako ve všech jiných domech, i zde je nutno platit elektřinu, zaplatit topení nebo 
provádět nutnou údržbu a opravy. Sbor se dlouhodobě snaží o snížení nákladů, podkroví kostela bylo zatepleno, 

na topí tepelným čerpadlem, na střeše kostela je vybudována nová fotovoltaická elektrárna, máme 
kostele.  

Přes všechnu snahu se nám daří platit všechny naše závazky s poměrně velkými obtížemi a jsme schopni je zaplatit 
velkým darům úzkého okruhu lidí, kteří pravidelně navštěvují bohoslužby a účastní se života našeho sboru. 

Kateřinicích má celkem 460 členů, na salár přispívá pouze 180 členů, a to počítáme vždy celou rodinu, 

Asi je to obraz naší víry a našeho zájmu nejen o náš sbor, ale vůbec o Boží slovo a život s
Přitom naše společenství je myslím živé, pořádáme spoustu zajímavých akcí a zveme Vás všechny k

i naše společná shromáždění. Pro Vaši informaci uvádíme povinné odvody na 
repartice (příspěvky na provoz církve) a personální fond, ze kterého se platí platy farářů. V

  

personální fond 400 000 Kč + zvýšení za počet členů sboru  

Dále máme ještě splácet půjčku, kterou jsme měli na stavbu klubovny z Jeronýmovy jednoty, 
 

kartotéce máme 460 členů, ale většina se o sbor nezajímá a finančně nepřispívá. 
Chceme Vás proto velmi požádat, zvažte prosím Váš dobrovolný příspěvek na salár (nejlépe pravidelné měsíční 

Kateřinicích. Budeme vděčni za jakýkoli dar nebo příspěvek. Sami si dokážete 
spočítat, kolik by měl Váš příspěvek na pokrytí alespoň povinných odvodů  

Přispívat můžete na účet sboru 2600387607/2010 nebo kdykoli při bohoslužbách.
které můžete uplatnit při podání daňového přiznání. 

přáním požehnaných Vánoc i všeho dobrého v roce 2025.  

Mirosław Jelinek, farář   Jiří Stehno, kurátor 

Naši předci, rodiče i prarodiče usilovali o to, aby naše dědina měla svůj sbor, to 
dosvědčují fotografie z budování kostela, které máme na nástěnkách v našem kostele. A to se podařilo. 
V té době nebyl život našich milých předků jednoduchý, dědina vypadala jinak, život byl těžký, většina rodin měla 

na poli, aby měli obživu, zkrátka nebyly takové podmínky, ale přesto se snažili 
církevní poplatek, také platili a ve větším počtu, než je tomu dnes. Měli

slovo, víra v Boha jim pomáhala překonávat jejich těžké chvíle, ale přinášela i radost. Vzájemně si pomáhali a 

všeho je dostatek, máme krásně vybudované domy, zahrady, jezdíme se 
naší republice, ale i do zahraničí, ale žijeme tak nějak ve spěchu. Život nám ubíhá velmi rychle a na Pána Boha, 
který nám tento svět daroval, také často zapomínáme. A nedivme se, že naše děti a mladá generace ani neví, co 

měli nějaký poplatek platit. Třeba jsme jim to ani neřekli anebo to platili dědečkové a babičky. 
Věřím, že zavzpomínáme, zamyslíme se a podle možností sbor podpoříme. Chceme přece
a budovat náš sbor, který je otevřen pro všechny lidi, kteří chtějí společně v lásce a spokojenosti žít v naší krásné 

Přeji vám všem pokojné Vánoce a Boží požehnání v r. 2025 
                                                                                             Emilie Kamasová 

našeho sboru ČCE v Kateřinicích. 
Děkujeme všem, kteří přispívají na potřeby sboru, ať už zaplacením saláru (dobrovolného členského příspěvku) 

kými prostory a altánem a 
modlitebnu na Lázech. Tak jako ve všech jiných domech, i zde je nutno platit elektřinu, zaplatit topení nebo 
provádět nutnou údržbu a opravy. Sbor se dlouhodobě snaží o snížení nákladů, podkroví kostela bylo zatepleno, 

na topí tepelným čerpadlem, na střeše kostela je vybudována nová fotovoltaická elektrárna, máme 

poměrně velkými obtížemi a jsme schopni je zaplatit 
velkým darům úzkého okruhu lidí, kteří pravidelně navštěvují bohoslužby a účastní se života našeho sboru. 

Kateřinicích má celkem 460 členů, na salár přispívá pouze 180 členů, a to počítáme vždy celou rodinu, 

Asi je to obraz naší víry a našeho zájmu nejen o náš sbor, ale vůbec o Boží slovo a život s Pánem Ježíšem Kristem. 
Přitom naše společenství je myslím živé, pořádáme spoustu zajímavých akcí a zveme Vás všechny k tomu, abyste 

Pro Vaši informaci uvádíme povinné odvody na 
kterého se platí platy farářů. V roce 2025 máme 

Jeronýmovy jednoty, 

kartotéce máme 460 členů, ale většina se o sbor nezajímá a finančně nepřispívá. 
Chceme Vás proto velmi požádat, zvažte prosím Váš dobrovolný příspěvek na salár (nejlépe pravidelné měsíční 

čni za jakýkoli dar nebo příspěvek. Sami si dokážete 

Přispívat můžete na účet sboru 2600387607/2010 nebo kdykoli při bohoslužbách. Na Váš dar 

Naši předci, rodiče i prarodiče usilovali o to, aby naše dědina měla svůj sbor, to 
dosvědčují fotografie z budování kostela, které máme na nástěnkách v našem kostele. A to se podařilo.  

a jinak, život byl těžký, většina rodin měla 
na poli, aby měli obživu, zkrátka nebyly takové podmínky, ale přesto se snažili 

církevní poplatek, také platili a ve větším počtu, než je tomu dnes. Měli v úctě a vážnosti Boží 
slovo, víra v Boha jim pomáhala překonávat jejich těžké chvíle, ale přinášela i radost. Vzájemně si pomáhali a 

všeho je dostatek, máme krásně vybudované domy, zahrady, jezdíme se podívat nejen po 
naší republice, ale i do zahraničí, ale žijeme tak nějak ve spěchu. Život nám ubíhá velmi rychle a na Pána Boha, 
který nám tento svět daroval, také často zapomínáme. A nedivme se, že naše děti a mladá generace ani neví, co 

nebo to platili dědečkové a babičky.  
Věřím, že zavzpomínáme, zamyslíme se a podle možností sbor podpoříme. Chceme přece ctít snahu našich předků 

lidi, kteří chtějí společně v lásce a spokojenosti žít v naší krásné 



PROSINEC 2024 A LEDEN 2025 - POZVÁNKY:  

01.12. 9.00 - 1. adventní neděle. 
             Bohoslužby s Večeří Páně.  
03.12. úterý - Koncert ZUŠ Morava 16h. 
05.12. čtvrtek 17.00 - 1. adventní večer 
06.12. pátek 16.00 Miniklub Ovečka 
08.12. 9.00 - 2. adventní neděle.               
             Bohoslužby. Schůze staršovstva. 
11.12. středa 18.00 - Česko zpívá koledy 
12.12. čtvrtek 17.00 - 2. adventní večer 
13.12. pátek 9.00 - Miniklub Ovečka 
15.12. 8.00 / 9:00 - 2. adventní neděle.              
             Bohoslužby  
16.12. pondělí 16.00 - Vánoční koncert  “8 dní do Vánoc aneb          
             hudební dárky žáků ZUŠ Morava“  
19.12. čtvrtek 17.00, 3. adventní večer 
20.12. pátek 9.00 Miniklub Ovečka 
22.12. 9.00 - 4. adventní neděle. Bohoslužby 
22.12. neděle 16.00  Koncert ZDZ Urbi et Orbi  v Ratiboři 
24.12. Štědrovečerní slavnost 15:30 a vánoční pásmo 
25.12. Hod Boží Vánoční 8.00 s VP na Lázech a v 9:00 s VP v Kateřinicích 
26.12. Štěpán 10.00 - bohoslužby s besedou při účasti z 3 sborů HoKaRa 
             a slovo pozdravu a přání starosty obce 
29.12. neděle 9.00 - Bohoslužby (výměna kazatelen Kateřinice - Ratiboř) 
31.12. úterý 17.00 - vzpomínkový večer díkůvzdání Bohu za minulý rok  
             a odevzdaní se Pánu Bohu na nový čas. 
 

Farní sbor ČCE v Kateřinicích – leden 2025 
 

01.01. středa 8.00 / 9.00  Nový rok / Bohoslužby s VP 
05.01. neděle 8.00 / 9.00 Bohoslužby 
12.01. neděle 9:00  Bohoslužby 
13.01.Pastorální konference - pracovní shromáždění farářek a farářů   
19.01. neděle 9:00 Bohoslužby/ Staršovstvo 
26.01. neděle 8.00 / 9.00 Bohoslužby 
27. - 31.01. Farářský kurz v Praze + schůze spolku EXULANT  
 

 
Heslo roku 2025:  

Všecko zkoumejte,  
dobrého se držte. 

1. Tesalonickým 5,21  

 


